

Fun Home Learning (တၢ်မၤလိတၢ်ဖဲဟံၣ်လၢ တၢ်သ့ၣ်ဒုသးဒုအပူၤ)

KAREN

ဖိသၣ်ဆံး- ၄-၁၁ နံၣ်

ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- ၁၂-၂၀ နံၣ်



တၢ်ဒူး



တၢ်ဖးလံာ်



ဖဲအ့ၣ်



ပှၤတၢ်တၢ်မၤလိတဖၣ်

ယုထၢတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢ နလိၣ်ဘၣ်အိၣ်တဖၣ်တက့ၢ်.

နဟံၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဖဲ နဖိအတၢ်မၤလိဖးအဆိကတၢ်တဖျၢၣ်လီၤ.

တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်	လံာ်	တၢ်ပိးတၢ်လိတဖၣ်
<p>ကတၢ်ကတၢ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီး ဖိသကိးတၢ်တပူၤလီၤဟံၣ်, ဝှးကိၣ်နီၣ်ထီၣ်ဒီး နီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒူးပှၤအံၤပှၤန့ၣ်တဖၣ်</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- စံၣ်ယုၤ, ကိၣ်တြဲၣ်, တၢ်ဒီးတၢ်လၢစံၣ်ယု (တၢ်အိၣ်ယိယိ), ခဲကွၢ်စံၣ်ကွၢ်စၢၤ, ထီၣ်ကွၢ်စၢၤ, ယါယုၣ်စၢၤဒီး ကတၢ်ကတၢ် တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်တဖၣ်.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- မ့ၤ, ဖးစတၢ်ခိနီၣ်, တၢ်ဒီးတၢ်လၢလၢ အဖိမံသး, တၢ်ဖဲတၢ်ညၣ် (တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်လၢ အကိၣ်ထီၣ်တဖဲ) - ပုၣ်ယုၣ် လၢတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်အိၣ်, တၢ်ဒူးကျိၣ်စ့ဒီး တၢ်ကတၢ်ကတၢ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.</p>	<p>+ -</p> <p>÷ ×</p>	<p>တၢ်ဖိအိၣ်တၢ်အိၣ်တၢ် သဘၣ်လိခိ</p> <p>တၢ်ထီၣ်ကွၢ်တၢ် နီၣ်တၢ်ဒီးထံၣ်ဒူးတဖၣ်</p>
<p>ဝဲသကိးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ အပူၤကွၢ်ဖးယံာ်, ဖိသၣ်ဆံးကတၢ် အတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်တဖၣ်</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ယိယိဖိတဖၣ်</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- ဝဲအါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယး ဟံၣ်ဖိယိဖိအတၢ်ဂဲၤပျူၤဂဲၤဆုး မ့တမ့ၢ် တၢ်ကဲထီၣ်ကဲထီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.</p>		<p>ဝဲသကိးတၢ်</p>
<p>သ့ၣ်သကိးတၢ်မ့ၢ်တၢ်ဘိၣ်လၢကရၢၢ်ပှၤတပူၤလီၤ မ့တမ့ၢ် ဘၢလီၤတၢ်ချဲတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ ထံၣ်ဒူးဆံးဆံးဖိ မ့တမ့ၢ် သပၤဆံးဆံးဖိအပူၤ</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- ပာ်က့ၢ်န့ၣ်လံာ်တၢ်ကွဲးနီၣ်ဒီး တ့တၢ်ဂီၤဘၣ်ယး တၢ်ဆိတလဲတဖၣ် ကိးစ့ၤသိးဒီးတဘျီတက့ၢ်.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- သ့ၣ်လီၤ တၢ်ချဲတၢ်သ့ၣ် အါမံၤ မ့တမ့ၢ် တမံၤယိဒီး ဆိတလဲတၢ်အိၣ်သးတမံၤ (ဒ်အမ့ၢ် ထံၣ်ဒီးမ့ၢ်တၢ်ကပိၤလၢ ကြး မၤန့ၢ်ဖဲတဖၣ်), တယၢ်ကွၢ် တၢ်အချဲဖဲလဲၣ်တခါ ကဲထီၣ်အချဲကတၢ်န့ၣ်လဲၣ်တက့ၢ်. ကွဲးနီၣ်တၢ်ဆိတလဲတဖၣ်လၢ လံာ်တၢ်ကွဲးနီၣ် က့ၢ်န့ၣ်အပူၤကိးစ့ၤသိးဒီးတက့ၢ်.</p>		<p>တၢ်ချဲတဖၣ်</p> <p>ဟီၣ်ခိၣ်</p> <p>လံာ်ကွဲးနီၣ်တၢ် စၢၢ်ဘိၣ်/နီၣ်ခဲၣ်ဘိၣ်တဖၣ်</p>
<p>ဝဲသကိးဘၣ်ယးပှၤလၢအိၣ်လၢ ပှၤတၢ်အပူၤလၢ အမၤစၢၤတၢ် (ပှၤမၤပိာ်မ့ၢ်, ပှၤကီၢ်, ပှၤထူစံာ်သ့ၣ်တၢ်ဖျးတၢ်) ဒီးအဝဲသ့ၣ် အတၢ်မၤ မ့ၢ်မန့ၤတဖၣ်လဲၣ်အဂ့ၢ်</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- ကွဲးတၢ်စံးဘျူးအလံာ်ပရၢဖိ မ့တမ့ၢ် ဖိၣ်ယာ်တၢ်ကလုာ်လၢ အစံးဘျူးပှၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤစၢၤအယိ.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- ကွဲးလံာ်ပရၢ မ့တမ့ၢ် ဖိၣ်ယာ်တၢ်ကလုာ်လၢ ပှၤအရူၤဒိၣ်လၢ ပှၤတၢ်အပူၤအဂီၢ်ဒီး သံကွၢ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်ဘၣ်ယး အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဖဲတၢ်မၤ ဒ်အမ့ၢ်, “နတၢ်မၤအပူၤ တၢ်အကိၣ်ကတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မန့ၤလဲၣ်.”</p>		<p>စးခိဒီးစၢၢ်ဘိ</p>
<p>ဂဲၤလိာ်ကွဲးတၢ်အိၣ်ကျး</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- တုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်အိၣ်မံၤစရိတဖၣ်လၢ နကဖိအိၣ်ဒီး မၤနဖိဟံၣ်ဖိၣ်အိၣ်လၢ မ့ၢ်အဝဲသ့ၣ် သုစ့စ “တၢ်အိၣ်ကျး” အပူၤ ကသ့ထဲလဲၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- မၤနဖိကဲ ပှၤဖိအိၣ်တဖိ မ့တမ့ၢ် ပှၤတၢ်တမ့ၢ်လၢ တၢ်အိၣ်ကျးန့ၣ်တက့ၢ်. မၤအကွဲးလီၤ ပှၤကိးဂၤဒီး အတၢ်မၤလိာ် တၢ်အိၣ်, ဖိစၢၤမၤစၢၤတၢ်အိၣ်, ဒီးကတၢ်ကတၢ်န့ၢ် တၢ်အိၣ်ပှၤအလံာ်ဖိတဖၣ်လၢ ပှၤကိးဂၤဒီးအဂီၢ်တက့ၢ်.</p>	<p>+ -</p> <p>÷ ×</p>	<p>စးခိဒီးစၢၢ်ဘိ</p> <p>မ့တမ့ၢ်</p> <p>ဖဲဒူးတၢ်</p>
<p>ကွၢ်သကိးတၢ်ဂီၤမူတပူၤလီၤဒီးဝဲသကိးအဂ့ၢ်</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- ဝဲသကိးဘၣ်ယးတၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ် ဘၣ်သး မ့တမ့ၢ် တဘၣ်သးတဖၣ်တက့ၢ်. ဒူးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ဂီၤမူအကတၢ်လၢ အလီၤဆိလိာ်သးတဖၣ်တက့ၢ်.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- လၢစးခိအဖိခိၣ်, ကွဲးဒူးသ့ၣ်ညါ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဘၣ်ယး တၢ်လိာ်တၢ်ကျဲ, ပှၤကညီ မ့တမ့ၢ် တၢ်အရူၤအသးလၢ အိၣ်လၢ တၢ်ဂီၤမူအပူၤ, ဒီးတၢ်မန့ၤကဲထီၣ်အသးလၢ တၢ်ဂီၤမူအပူၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒူးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဂီၤမူအကတၢ်လၢ အသိတမံၤတက့ၢ်. ပာ်မၤနသးလၢနကဲတၢ်အက့ၢ်အဂီၤအကျါတဖၣ်, တဂၤဂၤန့ၣ်တက့ၢ်.</p>		<p>တၢ်ဂီၤမူတဖၣ်</p> <p>ဝဲသကိးတၢ်တပူၤလီၤ</p> <p>စၢၢ်ဘိဒီးစးခိ</p>
<p>ယုသ့ၣ်ညါတၢ်ကလုာ်သိၣ်</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- မၤပှၤထံၣ်ဒူးလီၤဆိတဖၣ်ဒီး ထံၣ်လၢအလီၤဆိလိာ်သးန့ၣ်တက့ၢ်. ထိးသိၣ်ထံၣ်ဒူးတဖျၢၣ်စုၣ်စုၣ်ဒီး နစုမုၢ်ဒ်သိး နကန့ၢ်ဟူဘၣ် တၢ်အသိၣ်ဆိတလဲအသး ဒီးသန့ၤထီၣ်သးလၢ ထံၣ်အိၣ်လၢထံၣ်ဒူးပှၤထဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- မၤပှၤထံၣ်ဒူးလီၤဆိတဖၣ်ဒီး ထံၣ်လၢအလီၤဆိလိာ်သးန့ၣ်တက့ၢ်, ထိးသိၣ်အိၣ်ကဖိလိဒီး ရဲၣ်လီၤဟံၣ်အိၣ်လၢ အထီဆူ အဖုၣ်လီၤန့ၣ်တက့ၢ်. ကွၢ်မ့ၢ်န့ၣ်ကွၢ်တၢ်သးဝံၣ်ယိယိဖိဒ်အမ့ၢ် Happy Birthday ကသ့ၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.</p>		<p>ထံၣ်ဒူးလိခိဖျိး</p> <p>လၢကအိၣ်အဂီၢ်</p> <p>မ့တမ့ၢ် ပလိလိခိဖျိးတဖၣ်</p>
<p>ဂဲၤလိာ်ကွဲး “အိၣ်ဒူးသ့ၣ်ဒီးပးယုကွၢ်” ပှၤတၢ်မၤယုထၢ တၢ်ပိးတၢ်လိတဖၣ် ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ဂီၤဆံးဆံးဖိတခါ, ဒီး ဟံၣ်ဒူးသ့ၣ်အိၣ်ဒီး ပှၤအဂၤ တဖၣ်ကဘၣ်ကွၢ်တၢ်လၢအယံၤန့ၣ်လီၤ.</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- တုၤဟီၣ်ခိၣ်ဂီၤခိဖျိ တၢ်စူးကတၢ်ဂီၤတဖၣ်ဒီး ကွၢ်မ့ၢ်န့ၣ်ပှၤဂၤတဖၣ်လၢ ကကွၢ်ယုဒီးထံၣ် တၢ်ပိးတၢ်လိတဖၣ်ခါန့ၣ်လီၤ.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- ကွဲးလီၤတၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်လၢ နဟံၣ်ဖိယိဖိအဂီၢ် လၢကလဲၤယုကွၢ်တၢ်ပိးတၢ်လိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.</p>		<p>တၢ်ပိးတၢ်လိဆံးဆံးဖိ</p> <p>ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ဂီၤဖိ</p> <p>စးခိဒီးစၢၢ်ဘိ</p>

တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်	လိာ်	တၢ်ပိးတၢ်လိာ်တဖၣ်
<p>ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဟးလိာ်ကွဲၤအိၣ်မုၢ် (picnic), ပၣ်တံၣ်, မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟးလိာ်ကွဲၤအိၣ်ကသုၣ်တဖၣ်တက့ၢ်. တယၢ်ကွၢ်လၢ တၢ်ခဲလၢာ်ကလိာ်တၢ်ထဲလဲၣ်တက့ၢ်. ကွဲးရဲၣ်လိာ် တၢ်ပိးတၢ်လိာ်တခါစ့ၣ်တက့ၢ်. ဟံးတၢ်ပူၤတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ် ဇီးတၢ်ပူၤတၢ်ပိးတၢ်လိာ်တၢ်လိာ်စ့ၣ်တဖၣ်လၢ ကဟံးဖိၣ်တၢ်ဒီး ငှးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဒူးဖျါၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- တယၢ်ကွၢ် တၢ်ခဲလၢာ် ကလိာ်တၢ်ထဲလဲၣ်, ဇီးဟံးဖိၣ်အိၣ်တက့ၢ်. တ့တၢ်ဂီၤ, မ့တမ့ၢ် စူးကါ ဝဲးကစံ မ့တမ့ၢ် လိာ်တၢ်ပရၢ တၢ်ဂီၤတဖၣ်တက့ၢ်.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- မၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢ တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢ နအိၣ်ဒီးမၤအဂီၢ်တက့ၢ်. ဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤအါမံၤလၢ ကဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ နဟံးဖိၣ်လိာ်လၢ ကဟံးဖိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. ငှးအိၣ်ထီၣ်မူးတဖၣ် အတၢ်ဆၢကတီၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်တက့ၢ်.</p>	<p>+ -</p> <p>÷ ×</p>	<p>စးခိဒီးစၢ်ဘိ</p> <p>တၢ်လိာ်တၢ်ကျဲၤ အဂီၢ်လၢအိၣ်လၢ</p> <p>ဝဲးကစံမ့တမ့ၢ် လိာ်တၢ်ပရၢတဖၣ်အပူၤ</p>
<p>တၢ်ဟးယုကွၢ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤစရိလၢတၢ်ချၢ ကွဲးရဲၣ်လိာ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤစရိလၢ တၢ်ကဟးယုကွၢ်အိၣ်လၢတၢ်ချၢ, နအိၣ်ဒီး ဖိတၢ်ဘိ, သ့ၣ်လၢ, ဇီးဖိဟ့ၣ်လိာ်.</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- မၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤစရိလၢ ဖိသၣ်တဖၣ် ကယုကွၢ်အိၣ်တက့ၢ်.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- မၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤစရိလၢ ပုၤနီၣ်ဒိၣ် မ့တမ့ၢ် ပုၤလၢအဆံးတဖၣ် ကယုကွၢ်ဝဲအဂီၢ်တက့ၢ်.</p>		<p>စးခိဒီးစၢ်ဘိ</p>
<p>မၤလိာ်တၢ်ထီၣ်ကွၢ်တၢ်</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- စူးကါနီၣ်တၢ်ကျဲၤကျဲၤကသု မ့တမ့ၢ် လၢပဲးထံနီၣ်တၢ်လၢ ကထံၣ်ဝဲ မ့ၢ်တၢ်ကဘၣ်ထၢန့ၣ်လိာ် နီၣ်တၢ်ပုၤတၢ်လၢအု ထံးစူးတဖျါၣ် မ့တမ့ၢ် ထံးစူးဖိစူး မ့တမ့ၢ် ဆူတၢ်ဒၢအဂၤတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လဲၣ်...</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- စူးကါနီၣ်ထီၣ်ပျံၤ မ့တမ့ၢ် နီၣ်ထီၣ်အဂၤတဖၣ်လၢ ကထီၣ်ကွၢ်တၢ်လိာ်အလဲၣ်လၢ ဒၢပုၤလၢကနီၣ်လိာ် တၢ်လိာ်တၢ်ကျဲၤလၢဒၢပုၤ လၢကဟံးလိာ် လိာ်ဆုၣ်နီၣ်ပိး, ခိၣ်ယိာ်ခါ, မ့တမ့ၢ် တၢ်ဒါတဖၣ်အဂီၢ်- ထီၣ်ကွၢ်ဟံၣ်လိာ်ခဲကရၢၢ်.</p>		<p>နီၣ်တၢ်လၢ</p> <p>ကထီၣ်ကွၢ်တၢ်လိာ်</p> <p>ကခံစီၤကွၢ်တၢ်တဖၣ်</p>
<p>တ့ၣ်ဒီးအိၣ်ထီၣ် နကစၢ်အထံအကီၢ်</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- နထံကီၢ် ကမၤအသးခဲလဲၣ်, ကအိၣ်ဒီး တၢ်ဆၢကတီၢ်ခဲလဲၣ် တကလုာ်လဲၣ်, မတၢ်ကကဲအခိၣ်လဲၣ်, ကအိၣ်ဒီး တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်ဘျၢမနုၤတဖၣ်လဲၣ်. တ့ၣ်ထံနကီၢ်လၢ နထံၣ်မ့ၢ်န့ၣ်အိၣ်တက့ၢ်.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- မ့ၢ်ပခိၣ်တဖၣ် ကမၤတၢ်ခဲလဲၣ်, ကွဲး “ထံကီၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဘျၢသဲးခိၣ်သ့ၣ်” လၢထံကီၢ်လၢ နဒူးအိၣ်ထီၣ် တဘျုးအဂီၢ်တက့ၢ်.</p>		<p>စးခိဒီးစၢ်ဘိ</p>
<p>ဂဲၤတၢ်လိာ်ကွဲၤအိၣ်ကမိၣ်တယၢ်ကွၢ်တၢ်</p> <p>ဖိသၣ်ဆံး- မၤပုၤကတံၤဖိ မ့တမ့ၢ် ထံးစူးဖိဒီး တၢ်ပိးတၢ်လိာ်ဆံးဆံးဖိတဖၣ် နအိၣ်ဒီး ဘဲကိၣ်လိၣ်ဖိတဖၣ်, လၢာ်ဖိပြဲတဖၣ်, မ့တမ့ၢ် ဆူကၤသ့ၣ်တဖၣ်တက့ၢ်. ကွဲးလိာ်မ့ၢ်ဟံၣ်ဖိယိဖိတဂၤစ့ၣ် ဆိကမိၣ် တၢ်အိၣ်လၢကတံၤဖိအပူၤပုၤခါလဲၣ်. ကွၢ်မတၢ်တဲတဲဘၣ်အဘူးကတၢ်န့ၣ်လဲၣ်.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- တယၢ်ကွၢ် မ့ၢ်နထဲတၢ်ကတီၢ်မၤက့ၣ်ပျံၤ (tongue twister) မ့တမ့ၢ် နဖးလံာ်တံးနံးဘၣ်ပုၤဖျါၣ်လဲၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.</p>	<p>+ -</p> <p>÷ ×</p>	<p>ကတံၤဖိ မ့တမ့ၢ် လိာ်</p> <p>တၢ်ပိးတၢ်လိာ် ဆံးဆံးဖိ</p> <p>နအိၣ်ဒီး ဘဲကိၣ်လိၣ်ဖိတဖၣ်, လၢာ်ဖိပြဲတဖၣ်, မ့တမ့ၢ် ဝဲသ့ၣ်ဖိတဖၣ်</p>
<p>ဂဲၤ “ယမ့ၢ်မတၢ်” (“What Am I?”) တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲၤ</p> <p>ဖိသၣ်ကိးနီၣ်ဒိၣ်- လၢစးခိကျးစဲ, ခးက့ မ့တမ့ၢ် စးခိဆံးဆံးဖိတက့ၢ်အဖိခိၣ်, တ့ မ့တမ့ၢ် ကွဲးလိာ် ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိလိာ်ဆိလိာ်သးအဒု ၁၀ အမံၤတက့ၢ်. ယါယုာ်ခးက့တဖၣ်, မၤပုၤကိးဂၤဒဲးထၢထီၣ်ခးက့လၢ တလိၣ်ကွၢ်ဝဲ အထဲတၢ်မနုၤ, ဇီးကျးယာ်ဝဲလၢ အခိၣ်တိသ့ၣ်လိာ်န့ၣ်တက့ၢ်. သံကွၢ်လိာ်သးတဂၤတဘျီ လၢတၢ်သံကွၢ် မ့ၢ် မ့တမ့ၢ် တမ့ၢ် ဘၣ်ယး ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိ လိာ်ကမၤမၤမ့ၢ်တဖၣ်လၢ အိၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ် အခိၣ်တိသ့ၣ်အဖိခိၣ် နအိၣ်ဒီး “ယယုၤသ့ၣ်ခါ.” မ့တမ့ၢ် “ယခိၣ်အိၣ် ၄ ခါစါ.” တုၤလၢ တၢ်သ့ၣ်ညါလၢ ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိအံၤမ့ၢ် မနုၤလဲၣ်, နအိၣ်ဒီး “ယမ့ၢ်ထီၣ်ခါ.” န့ၣ်တက့ၢ်.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- မၤဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိအလိာ်ဆိလိာ်သး အကလုာ် ၂၀ တက့ၢ်.</p>		<p>စးခိကျးစဲဖိတဖၣ်</p> <p>မ့တမ့ၢ်</p> <p>စးခိက့ ဆံးဆံးဖိတဖၣ်</p> <p>တၢ်ကျးစဲ</p> <p>စၢ်ဘိ</p>
<p>သ့ၣ်ထီၣ်, ငှးအိၣ်ထီၣ်တၢ်အသိ, မၤလိာ်ထီၣ်ဖးထီၣ်တၢ်</p> <p>ဖိသၣ်ကိးနီၣ်ဒိၣ်- စူးကါ တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢ တၢ်စူးကါကဒါက့ၤအိၣ်သ့ လၢဟံၣ်ကပိာ်ကပၤနအိၣ်ဒီး စးခိတိၣ်အက့, ဖျးစတံး, စးခိတဖၣ်လၢ ကသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်, ငှးအိၣ်ထီၣ် တၢ်တမံၤမံၤ, မ့တမ့ၢ် တ့ၣ်ဒီးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ပိးတၢ်လိာ်အသိန့ၣ်လီၤ.</p> <p>ဖိသၣ်နီၣ်ဒိၣ်- ယုၣ်လိာ် ဝဲးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒူး, ကွၢ်ဟ့ၣ်ပျံၤ, မ့တမ့ၢ် ဝဲးဖိကဟ့ၣ်လၢ အဟးဂီၤတဖျါၣ် ဇီးဟံးလိာ်အိၣ်တက့ၢ်ဘၣ်တက့ၢ်တက့ၢ်. ကွၢ်အဝဲသ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်မနုၤဒီး တၢ်စူးကါအိၣ်လၢ မနုၤအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.</p>		<p>တၢ်ပိးတၢ်လိာ်</p> <p>တၢ်စူးကွၢ် တၢ်ကွၢ်တဖၣ်</p>
<p>တဲသကိးဘၣ်ယး နဟံၣ်ဖိယိဖိအတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ မ့တမ့ၢ် ငှးအိၣ်ထီၣ် ဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်ဒူးန့ၣ်ဒၢး</p> <p>ဖိသၣ်ကိးနီၣ်ဒိၣ်- နဟံၣ်ဖိယိဖိအလုာ်အလုာ်တဖၣ် မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. တဲဘၣ်ယး တၢ်ဒုတၢ်အု, ကျိၣ်, တၢ်အိၣ်တၢ်အိ, တၢ်ကူတၢ်သိး, ဇီးနံၤသ့ၣ်ပျံၤ အဟံးလၢနကစၢ်အတၢ်ဆဲးတၢ်လၢတဖၣ်အပူၤန့ၣ်တက့ၢ်. သံကွၢ်သံဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်လၢ ကယုသ့ၣ်ညါအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. မၤဖိစထၢၣ်လံာ်တယၢ်, တ့တၢ်ဂီၤ, မ့တမ့ၢ် ကွဲးတၢ်တဲပုၤလၢ အထဲဘၣ်ယး ဟံၣ်ဖိယိဖိ အတၢ်ဆဲးတၢ်လၢတဖၣ်တက့ၢ်.</p>		<p>တဲသကိးတၢ်, တ့တၢ်ဂီၤ,</p> <p>တၢ်ဂီၤတဖၣ်, တၢ်တမံၤမံၤ</p> <p>လၢနထံၣ်န့ၣ်အိၣ်</p>